

## Еженедельник новостей МДС, 9-13 сентября 2019

### IBC Weekly News, September 9-13, 2019

**11 сентября**

В [ГКПЭН КР](#) состоялось первое заседание РГ по разработке законопроектов, предусматривающих **внесение изменений в законодательные акты в сфере недропользования**. Представитель МДС входит в состав РГ.

РГ при Минэкономике [обсудила законопроект](#) о внесении изменений в Налоговый кодекс КР, предусматривающий **повышение ставки налога на доход горнодобывающих компаний на 3%** в случае реализации золотосодержащих руд и концентратов.

[Посольство Украины в КР](#) провело прием по случаю **Дня независимости Украины**.

**13 сентября**

**Правление МДС рассмотрело итоги** работы ассоциации за последние четыре месяца, план на следующий месяц и текущие вопросы организации..

#### Новости членов МДС

Российско-Кыргызский Фонд Развития [выделил дополнительный кредитный лимит](#) для «**Оптима Банка**» на \$10 млн. для развития малого с среднего бизнеса.

#### Встречи с членами МДС

**10 сентября**  
С директором [Holiday Hotels Group](#) обсудили развитие гостиничного бизнеса в Кыргызстане, возможности привлечения инвестиций в страну, а также сотрудничество в рамках МДС.

**September**

The first meeting of the WG on the development of draft laws providing for **amendments to legislative acts in the field of subsoil use** was held at the [State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use](#). The IBC representative is a WG member.

A WG under the Economy Ministry [discussed a draft law](#) to amend the Tax Code including **an increase in the income tax for mining companies by 3%** in the case of the sale of gold-bearing ores and concentrates.

The [Embassy of Ukraine](#) in the Kyrgyz Republic held a reception on the occasion of **Independence Day of Ukraine**.

**September**

The **IBC Board reviewed the results** of the association's work over the past four months, action plan for the next month and current issues of the organization.

#### News from IBC members

The Russian-Kyrgyz Development Fund has decided to allocate [an additional credit limit](#) to **Optima Bank** worth \$10 million for lending to SMEs.

#### Meetings with IBC members

**September 10**  
The heads of IBC and [Holiday Hotels Group](#) discussed the development of hotel business, possibility of attracting investment in Kyrgyzstan, and cooperation within IBC.

Representatives of IBC and [Bai Tushum Bank](#)

С представителями [Банка «Бай Тушум»](#) обсудили внедрение современных технологий выдачи быстрых кредитов.

**12 сентября**  
С руководством [ОсОО «Крестон Бишкек»](#) рассмотрели последние новости в сфере аудиторских услуг, а также пути расширения B2B связей.

## Объявления

25-27 сентября в Бишкеке в Госрезиденции №1 пройдет четвертый **Международный выставочный форум «Евразийская неделя 2019»**.

21-22 сентября в г. Термез (Узбекистан) состоится Международный **бизнес-форум «Open South International Business Forum»**.

С 31 октября по 2 ноября 2019 года в **Тбилиси**, Грузия, пройдет **международный IBA Европа – Кавказ – Азия Форум**.

**Бизнес-форум** состоится в рамках очередного **заседания Высшего Евразийского экономического совета в Ереване** (Армения) в начале октября.

24-26 октября в г. Душанбе (Таджикистан) пройдет **Международная выставка-ярмарка «Таджикистан-2019»**.

## Правовой обзор

МДС подготовил **еженедельный обзор** наиболее важных изменений в законодательстве КР за **9-13 сентября**.

## Дайджест СМИ

Представляем **дайджест СМИ** за **9-13 сентября**: экономика, финансы, бизнес, инвестициями.

## События на 16-20 сентября

considered the introduction of modern technologies for issuing quick loans.

**September 12**  
The management of IBC and [Kreston Bishkek](#) discussed latest news in the field of audit services, as well as ways to expand B2B communications.

## Announcements

On September 25-27, the fourth **International Exhibition Forum «Eurasian Week 2019»** will be held in Bishkek at the Ala-Archa State Residence No. 1.

On September 21-22, the **Open South International Forum** will be held in **Termez (Uzbekistan)**.

From October 31 to November 2, 2019, the international **IBA Europe - Caucasus - Asia Forum (IBA ECA Forum)** will be held in **Tbilisi**, Georgia.

A **business forum** will be held as part of **the regular meeting of the Supreme Eurasian Economic Council** in **Yerevan** (Armenia) in early October.

On October 24-26, Dushanbe (Tajikistan) will host an **International Exhibition-Fair «Tajikistan-2019»**.

## Law review

IBC has compiled a **weekly review** for **September 9-13, 2019** about the most important changes in the Kyrgyzstan's legislation.

## Weekly media digest

IBC presents you a **weekly media digest** for **September 9-13, 2019** on economy, business and investment.

## Events for September 16-20

**16 сентября**

На конференции Инициативы прозрачности добывающих отраслей (ИПДО) будет презентован Отчет ИПДО за 2015-17 годы.

Торжественное мероприятие Бизнес Кенеша при Торага ЖК, посвященное **Дню предпринимателя Кыргызстана**.

**Кыргызско-туркменский бизнес-форум** проведут Союзы промышленников и предпринимателей Кыргызстана и Туркменистана.

**17**

**сентября**

Встреча с миссией Группы **Всемирного банка** по проекту развития финансового сектора КР.

**20**

**сентября**

**Пресс-кафе** Бизнес Кенеша при Торага ЖК по случаю празднования Дня предпринимателя.

**September**

**16**

At the **National Conference** of the Extractive Industries Transparency Initiative (EITI), the EITI Report for 2015-17 will be presented.

The Business Kenesh at the Parliament Speaker will hold a meeting to celebrate the **Entrepreneur's Day in Kyrgyzstan**.

The unions of industrialists and entrepreneurs of Kyrgyzstan and Turkmenistan will hold a **Kyrgyz-Turkmen business forum**.

**September**

**17**

Meeting with the **World Bank Group consultant team** on the project of the financial sector development in Kyrgyzstan.

**September**

**20**

The Business Kenesh at the Parliament Speaker will hold a **press meeting** dedicated to the Entrepreneur's Day in Kyrgyzstan.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

\*\*\*

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



*Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.*

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.